
Rada Gminy Bielsk Podlaski 

Sesja 

Protokół nr XXI/2020 

XXI Sesja Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 21 września 2020 r. 

 

Obrady rozpoczęto 21 września 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:28 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 

2. Andrzej Borowski 

3. Mikołaj Car 

4. Jerzy Chilkiewicz 

5. Walenty Gałuszewski 

6. Mikołaj Kiryluk 

7. Alina Korszak 

8. Jan Kowalczuk 

9. Alina Kruk 

10. Albin Misiuk 

11. Stanisław Olszewski 

12. Jerzy Onacik 

13.  Lucyna Tkaczuk 

14.  Anatol Grzegorz Tymiński 

Nieobecny radny JERZY PAC 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie sesji. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył XXI Sesję Rady Gminy 

Bielsk Podlaski.  Zgodnie z obowiązującym prawem, przypomniał o rozporządzeniu w 

sprawie ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę 

danych osobowych osób fizycznych. Poinformował, że sesja jest rejestrowana, transmitowana 

i archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie 

z prawem ponosi pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie. Głosowania radnych będą się 

odbywały za pomocą tabletów. Zwrócił się do radnych o potwierdzenie kworum poprzez 

wciśnięcie odpowiedniego  przycisku na tablecie. Poinformował, że ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych. Stwierdził obecność 14 radnych, co stanowi kworum do prowadzenia 

obrad rady gminy i podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodniczący przywitał serdecznie: 

- wszystkich radnych, 

- Panią Wójt RAISĘ RAJECKĄ,  



- Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA,  

- Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ,   

- Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym Panią 

ANNĘ ŻOCHOWSKĄ, 

- Panią Mecenas AGNIESZKĘ DOWGIER, 

- pracowników Urzędu Gminy, 

- sołtysów 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący zaapelował o założenie maseczek z uwagi na konieczność zachowania 

środków ostrożności zgodnie z wymogami sanitarnymi. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji, stanowiące   Załącznik Nr 3 do protokołu, wraz z 

propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej. Materiały będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy  

zaopiniowane przez Komisje Rady Gminy na posiedzeniach w dniach 3 i 16 września 2020 r. 

Przewodniczący poinformował, że na wniosek Wójta Gminy Komisje wyraziły zgodę na 

wprowadzenie do porządku sesji punktu 9 o treści:  „Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu”.  

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 3  

września 2020 r. 

4. Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi (……) na działalność Wójta Gminy 

Bielsk Podlaski. 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 roku, o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2020 roku. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Bielsk Podlaski lub jej jednostkom 

organizacyjnym. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu.  

10. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Bielsk Podlaski. 

13. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

14. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej  i Przestrzennej Rady Gminy Bielsk Podlaski. 



15. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym 

od dnia 18 sierpnia 2020 r. do dnia 20 września 2020 r. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19.  Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący zapytał, czy są propozycje zmian w porządku obrad. Wobec braku 

propozycji, zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

 

Porządek obrad XXI Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 3 

września 2020 r. 

Protokół  XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy z dnia 3 września 2020 r. został 

sporządzony, doręczony radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 

113 Urzędu Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni nie zgłosili na piśmie uwag do 

protokołu.  Wobec tego przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 3 

września 2020 r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

 

4. Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi (……) na działalność Wójta Gminy 

Bielsk Podlaski. 

Treść skargi z dnia 21 sierpnia 2020 r. (Załącznik Nr 4 do protokołu), opinię Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w dniu 3 

września 2020 r. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 



Bielsk Podlaski, na którym rozpatrzono skargę  na zaniedbania i niewłaściwe wykonywanie 

zadania przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski w zakresie organizowania i prowadzenia 

działalności kulturalnej. Komisja wyraziła opinię, w której uznaje skargę za bezzasadną oraz 

wnosi o skierowanie jej na sesję Rady Gminy w celu jej oddalenia. Treść uzasadnienia radni 

otrzymali wraz z projektem uchwały. Na posiedzeniach w dniu 16 września do skargi 

odniosły się również pozostałe komisje. Przewodniczący odczytał treść skargi, a następnie 

projekt uchwały. Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu uchwały, wówczas o 

głos poprosiła radna ALINA KORSZAK, która przed przedstawieniem celu swojego 

wystąpienia, poinformowała o utworzeniu w dniu 31 sierpnia 2020 r. Klubu Radnych 

„Konstruktywni”. Taką możliwość przewiduje Statut Gminy. Podała skład Klubu: Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac i Alina Korszak. Poinformowała, że przewodniczącym klubu został radny 

Jerzy Onacik. Celem klubu jest rozwijanie gminy i działanie na rzecz gminy we współpracy z 

władzami oraz wszystkimi zainteresowanymi. Wyjaśniła, że chodzi o to, by demokracja oraz 

samorządność zostały przez wszystkich dobrze rozumiane. Jako młoda radna stwierdziła, że 

nie do końca widzi tą samorządność. Chce mieć świadomość, że wszyscy będą  mieć 

możliwość poznawania prawa, rozumienia go oraz korzystania z niego na co dzień. Wracając 

do rozpatrywanego punktu porządku sesji, radna przedstawiła stanowisko klubu odnośnie 

kultury. Odczytała treść stanowiska Klubu Radnych „Konstruktywni” opracowanego na 

podstawie treści skargi, stanowiska Pani Wójt, opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz 

uzasadnienia projektu uchwały. Zdaniem klubu skarga jest zasadna, ponieważ prawdą jest, że 

jak wskazano w skardze, oprócz biblioteki gminnej, która ma swoją siedzibę w Augustowie 

oraz filii w Szkole Podstawowej w Łubinie Kościelnym, w Gminie nie funkcjonują żadne 

instytucje kultury. Prawdą jest, że funkcjonują 2 zespoły w Parcewie i Dubiażynie, które są 

bardzo profesjonalnie kierowane. Zespoły występują na licznych scenach Polski i Podlasia, 

natomiast, mamy dosyć nieliczne możliwości ich wysłuchania. W prawie każdej wsi w 

gminie są budynki przeznaczone na działalność kulturalną, głównie są to świetlice wiejskie, 

wiele z tych budynków wyremontowano ponosząc znaczne wydatki finansowe, lecz nie ma 

ani jednej osoby do prowadzenia w nich działalności kulturalnej. Budynkami opiekują się 

społecznie sołectwa lub rady sołeckie. Sporadyczna działalność kulturalna odbywa się tylko 

dzięki zaangażowaniu i ofiarności niektórych osób, ale aby móc dalej działać i aktywizować 

lokalną społeczność, potrzebne jest wsparcie osoby, która mogłaby pomóc w organizacji 

życia kulturalnego, potrzebna jest informacja o możliwościach organizacji życia kulturalnego 

oraz informacja o możliwościach pozyskiwania zewnętrznych środków finansowych na ten 

cel. Władze gminy od lat nie wykazują większego zainteresowania w tym zakresie, 

zachowując postawę bierną. Powstaje więc zasadne pytanie, po co remontujemy świetlice. Na 

rok 2021 Rada Gminy nie wyraziła zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, jak 

natomiast wykazała tegoroczna praktyka, w niektórych wsiach dzięki temu funduszowi była 

możliwość podjęcia przynajmniej ograniczonych działań służących kulturze. W przyszłym 

roku i ta możliwość zostanie zlikwidowana. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji proponuje 

odrzucenie skargi m.in. z uwagi na trudną sytuację finansową gminy. Klub zwrócił uwagę, że 

warto brać przykład z innych gmin, które na działalność kulturalną pozyskują dofinansowanie 

z różnych źródeł zewnętrznych, których w obecnych warunkach jest wiele. Na tle innych 

gmin województwa podlaskiego bielska gmina przedstawia się jak kulturalna pustynia, co jest 

szczególnie rażące z uwagi na jej wyjątkowe walory, jeśli chodzi o przyrodę lub jej 

dziedzictwo kulturowe. Bierna postawa władz gminy w zakresie działalności kulturalnej, 

wieloletnie zaniedbania i brak informacji co do planów na przyszłość w tym wymiarze 

świadczy o braku wizji rozwoju naszej gminy, jeżeli chodzi o kulturę. W punkcie 5 opinii 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji czytamy, że „realizacja działalności kulturalnej nie jest 

wyłącznie tworzeniem instytucji kultury, może przybrać również postać organizowania lub 

wspierania takiej działalności, Wójt Gminy wspiera działalność kulturalną, czego liczne 



przykłady można przytoczyć w przytoczyć w przypadku Gminy Bielsk Podlaski”. W 

nawiązaniu do tego stwierdzenia, Klub Radnych „Konstruktywni” składa do Rady Gminy 

wniosek o zaplanowanie w budżecie gminy na przyszły rok odpowiedniej kwoty, celem 

stworzenia chociaż jednego etatu dla osoby, która byłaby koordynatorem, czy też animatorem 

działalności kulturalnej na terenie gminy we współpracy z organizacjami i inicjatywami 

społecznymi, tworząc m.in. warsztaty artystyczne, festyny, przedstawienia teatralne, wieczory 

poetyckie, półkolonie dla dzieci, organizowanie wystaw, koncertów, przeglądów, 

organizowanie konkursów z różnych dziedzin, współpraca z gminami i ośrodkami kultury z 

gmin sąsiednich jak i współpraca z lokalnymi twórcami zamieszkałymi na terenie naszej 

gminy, bo tak rozumiemy kulturę, a nie place zabaw, jak ostatnio radni rozmawiali o tym. 

Kończąc swoje wystąpienie radna ALINA KORSZAK zachęciła do kontaktu z Klubem 

Radnych. Dodała, że na ręce Przewodniczącego Rady Gminy złoży taki wniosek.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było, więc projekt uchwały został przez Przewodniczącego 

poddany pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi (……) na działalność Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jerzy Bajena, Alina Korszak, Jerzy Onacik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/147/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie rozpoznania skargi Pana (…..) na działalność Wójta Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu 

 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 roku, o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2020 roku. 

Informację stanowiącą Załącznik Nr 6 do protokołu radni otrzymali w formie elektronicznej. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku wydała w tej sprawie pozytywną opinię.  

O głos poprosił radny JERZY ONACIK, który przedstawił stanowisko Klubu 

Radnych „Konstruktywni” w sprawie powyższego punktu. W imieniu Klubu podziękował za 

przedstawienie informacji. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest krótka i pozytywna, 

co zadowala członków klubu w zupełności. Stwierdził, że radni otrzymali informację na 38 

stronach z wyszczególnieniem działów i mnóstwem kwot. Jest to materiał obszerny i 

wyczerpujący z częścią objaśniającą. Nie sposób jednak wszystko przeanalizować i 

sprawdzić, dlatego członkowie klubu zakładają, że wszystko jest w porządku. Radny zwrócił 

uwagę na 2 sprawy. Skromne są dochody ze źródeł tzw. pozabudżetowych (niepełne 142.000 

zł), w tym środków europejskich jest tylko 26.844 zł, natomiast na koniec półrocza 



zwiększyły się zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów i wynoszą prawie 8,5 mln 

złotych.   Radny stwierdził, że tragedii jeszcze nie ma, ale zobowiązania zostaną spłacone 

dopiero za kilka  lat. Sytuacja gospodarcza w gminie nie jest ciekawa, bo mieszkańcy gminy 

przeważnie są biedni, zapotrzebowanie na inwestycje wzrasta i wszelkiego rodzaju koszty 

również wzrastają. Radny stwierdził, Pani Wójt wzięła kredyt „po cichu”, nie poinformowała 

radnych, na co został on przeznaczony, nie wiadomo, czy ten kredyt jest na korzystnych dla 

gminy warunkach. Może warto zlecić Komisji Rewizyjnej, aby skontrolowała, dlaczego i w 

jakim celu zaciągnięto kredyt ? 

O głos poprosiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 

- Odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Klubu Radnych „Konstruktywni”, 

powiedziała, że jak sama nazwa Komisji wskazuje, klub powinien dawać jakieś rozwiązania, 

a nie tylko krytykę. Powiedziała, że Wójt nie może sam zaciągać „po cichu” żadnych 

kredytów, ponieważ do zaciągnięcia kredytów Wójta upoważnia Rada Gminy na podstawie 

uchwały budżetowej. Załącznikiem do każdej uchwały budżetowej jest wykaz zadań 

inwestycyjnych oraz załącznik przychodów i rozchodów. W tym wykazie są wykazane 

wszystkie kwoty z różnych źródeł, jakie mają być przeznaczone na zaplanowane inwestycje. 

Pani Wójt podkreśliła, że nic się nie dzieje w urzędach ze swobodnego wyboru, musi odbyć 

się przetarg, w wyniku którego wybiera się ten bank lub tego wykonawcę, który daje 

najlepsze warunki do realizacji danej inwestycji jak również i kredytu. Nie można więc 

mówić, że Wójt zrobił to „po cichu”. Przykro słuchać takich słów, zwłaszcza od radnego, 

który tę funkcje pełni już nie pierwszą kadencję i powinien wiedzieć, na czym polega 

funkcjonowanie urzędu. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

Rada Gminy przyjęła informację do wiadomości.  

 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie propozycji zmian w 

budżecie według wniosku Wójta Gminy stanowiącego stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

 Pełna treść wypowiedzi Skarbnika Gminy – Pani NADZIEI SOKOŁOWSKIEJ znajduje się 

na nagraniu przebiegu sesji na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Radni oraz Klub Radnych „Konstruktywni” nie zgłosili pytań ani uwag. Wobec tego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/148/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie rozpoznania zmian w budżecie Gminy Bielsk Podlaski 



Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu 

 

7. Powzięcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Bielsk Podlaski lub jej jednostkom 

organizacyjnym. 

Projekt uchwały, stanowiący Załącznik Nr 9 do protokołu, dotyczy sytuacji, w których 

gmina może odstąpić od dochodzenia wymaganych od niektórych podmiotów należności, 

jeśli koszty egzekucji przekraczałyby kwotę tej należności. 

Radni oraz Klub Radnych „Konstruktywni” nie zgłosili pytań ani uwag. Wobec tego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Bielsk Podlaski lub jej jednostkom organizacyjnym..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/149/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Bielsk Podlaski lub jej jednostkom organizacyjnym. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt uchwały, stanowiący Załącznik Nr 11 do protokołu określa wysokość stawek 

podatku od nieruchomości obowiązujących od 1 stycznia 2021 roku. Przewodniczący Rady 

Gminy wyjaśnił, że każdego roku górne stawki podatku ulegają podwyższeniu o  wskaźnik 

wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w których 

stawki ulegają zmianie w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Według 

komunikatu Prezesa GUS wskaźnik ten w stosunku do I półrocza 2019 roku wyniósł 103,9, 

co powoduje wzrost cen o 3,9%. 

Radni oraz Klub Radnych „Konstruktywni” nie zgłosili pytań ani uwag. Wobec tego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości..  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna 

Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 



Alina Korszak, Jerzy Onacik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/150/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek Wójta Gminy, stanowiący Załącznik Nr 13 

do protokołu, dotyczy przyznania Powiatowi Bielskiemu  dofinansowania w kwocie 10.000 zł 

na realizację zadania o nazwie: „Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1683B Kozły-Podbiele”. 

Komisje wyraziły w tej sprawie pozytywną opinię. 

Radni oraz Klub Radnych „Konstruktywni” nie zgłosili pytań ani uwag. Wobec tego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/151/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg. 

Wniosek Wójta Gminy, stanowiący Załącznik Nr 15 do protokołu, dotyczy pozbawienia 

kategorii dróg gminnych trzech dróg w obrębie gruntów wsi Augustowo, Dubiażyn i Kozły z 

jednoczesnym wyłączeniem tych dróg z użytkowania. Przewodniczący Rady Gminy 

poinformował, że wymienione drogi nie są już użytkowane jako drogi publiczne, a osoby 

fizyczne wystąpiły z wnioskami o ich nabycie.  

Radni oraz Klub Radnych „Konstruktywni” nie zgłosili pytań ani uwag. Wobec tego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 



Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Onacik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/152/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie zmiany kategorii dróg. 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu 

 

11. Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Pani Dyrektor  zwróciła się z wnioskiem o 

zwolnienie w bieżącym roku szkolnym z obowiązku realizacji tzw. pensum dydaktycznego. 

Jest to efekt wniosku  zgłoszonego na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

podczas opiniowania analogicznego projektu uchwały dotyczącego dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Augustowie.  Na prośbę Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Pani 

Dyrektor przekazała informację o skutkach finansowych zwolnienia z pensum. Wynika z niej, 

że miesięcznie koszty szkoły wzrosną o 1.205,84 złotych. 

Projekt uchwały w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

Radni oraz Klub Radnych „Konstruktywni” nie zgłosili pytań ani uwag. Wobec tego 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych..  

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jerzy Bajena, Alina Korszak, Jerzy Onacik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/153/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie 

Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu 

 

12. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 



Gminy Bielsk Podlaski. 

STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że na poprzedniej Sesji Rady Gminy radny Jerzy 

Onacik zgłosił utworzenie Klubu Radnych w składzie Jerzy Onacik - Przewodniczący, oraz 

członkowie: Alina Korszak i Jerzy Pac. Pismem z dnia 4 września br., poinformował, że klub 

radnych przyjął nazwę „Konstruktywni”. Zgodnie ze Statutem Gminy, Klub Radnych 

Konstruktywni został wpisany do rejestru Klubów radnych pod poz. Nr 1. Klub złożył 

wnioski o wprowadzenie zmian w składach Komisji, stąd kolejne trzy punkty porządku 

dzisiejszej sesji dotyczą rozpatrzenia stosownych projektów uchwał.  

- Do składu Komisji Rewizyjnej został zgłoszony radny Jerzy Onacik.  

Radni nie zgłosili pytań ani uwag, Klub Radnych Konstruktywni również nie zabrał głosu w 

tej sprawie. Wobec tego Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie projekt uchwały 

stanowiący Załącznik Nr 19 do protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Bielsk Podlaski. 

W międzyczasie radny JERZY ONACIK, zapytał, czy powinien głosować w swojej sprawie ? 

Pani Mecenas AGNIESZKA DOWGIER poinformowała, że radny powinien wstrzymać się 

od głosu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Onacik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/154/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 

 

13. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

została zgłoszona radna Alina Korszak.  

Radni nie zgłosili pytań ani uwag, Klub Radnych Konstruktywni również nie zabrał głosu w 

tej sprawie. Wobec tego Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie projekt uchwały 

stanowiący Załącznik Nr 21 do protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Bielsk Podlaski..  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Alina Korszak 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/155/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. 

 

14. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do składu Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej został zgłoszony radny Jerzy Pac. 

O głos poprosił radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych, który zgłosił wątpliwość, czy rada może powoływać do składu 

komisji osobę, która jest nieobecna na sesji i nie jest w stanie powiedzieć, czy wyraża zgodę 

na powołanie w skład komisji. Zwrócił się do Pani Mecenas mówiąc, że wystąpiła 

niekonsekwencja, ponieważ wcześniej Rada powoływała składy poszczególnych komisji i 

wówczas radni głosowali (w swojej sprawie), natomiast dzisiaj stanowisko Pani Mecenas jest 

takie, że osoba powoływana w skład komisji nie powinna głosować. Mówiąc to przyznał, że 

być może tak jest, bo są przepisy mówiące o tym, że radny powinien wyłączyć się z 

głosowania w swojej sprawie, ale jest to  indywidualna decyzja radnego, nie można mu tego 

zabronić. 

Odpowiadając na zgłoszone przez radnego wątpliwości, mecenas AGNIESZKA DOWGIER 

wyjaśniła, że wniosek o powołanie radnego Jerzego Paca powinien być przegłosowany, 

ponieważ wniosek w tej sprawie wpłynął od Klubu Radnych, więc należy założyć, że w 

ramach uzgodnień klubu wyraził zgodę na powołanie jego osoby w skład komisji. Co do 

drugiej ze zgłoszonych wątpliwości, powiedziała, ze jej zdaniem radny powinien wstrzymać 

się od głosu. Dodała, ze wcześniej, powołując komisje, radni głosowali nad grupami osób, 

jakie zostały zgłoszone do składów komisji, nie było głosowań nad poszczególnymi radnymi, 

ciężko było w tej sytuacji wyłączyć wszystkich radnych z głosowania, natomiast omawiana 

sytuacja dotyczy głosowania nad jedną osobą, dlatego zachowawczo, aby nie było 

wątpliwości co do ważności uchwały, proponuje radnemu, którego uchwała dotyczy 

wstrzymać się od głosu. Zdaniem Pani Mecenas jest to optymalne rozwiązanie. 

Innych uwag nie zgłoszono, wiec Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 

stanowiący Załącznik Nr 23 do protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej Rady Gminy Bielsk Podlaski..  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 

Uchwałę Nr XXI/156/2020 

z dnia 21 września 2020 r. 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej Rady Gminy Bielsk Podlaski  

Uchwała stanowi Załącznik Nr 24 do protokołu. 

 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia 18 sierpnia 2020 r. do dnia 20 września 2020 r. 

Sprawozdanie, stanowiące Załącznik Nr 25 do protokołu, przedstawiła Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA.  Mówiąc o zgłaszanych wielu wnioskach o udzielenie informacji publicznej, 

zwróciła uwagę, że średnio każdego dnia wpływa 1 wniosek o udzielenie informacji 

publicznej, a konieczność przygotowywania odpowiedzi na te wnioski dezorganizuje  pracę 

urzędu. Mówiąc o przedterminowych wyborach sołtysa sołectwa Ogrodniki poinformowała o 

wyborze Pani Wiolety Jurczuk na nowego Sołtysa, a ponieważ Pani Sołtys nie była obecna na 

sesji, Pani Wójt pogratulowała Jej, licząc na to, że ogląda transmisję obrad sesji za 

pośrednictwem internetu. Zwróciła się również do sołtysów o rozpropagowanie wśród 

mieszkańców ulotek dotyczących spisu rolnego, które sołtysi otrzymali przed sesją. 

Poinformowała o zorganizowanym w urzędzie stanowisku do tzw. samospisu oraz 

zapewnionej pomocy ze strony pracowników urzędu przy wypełnianiu formularzy. 

Informując o akcji odbierania od rolników folii, powiedziała o przebiegu tej akcji. Jest to 

pierwsze takie działanie na terenie gminy, może więc dlatego powstawały pewne trudności. 

Powiedziała o przekazywaniu mieszkańcom telefonicznych informacji o prowadzonej zbiórce 

tych odpadów, natomiast w przypadku niemożności nawiązania kontaktu, prośby o 

przekazanie informacji były kierowana do sołtysów. Niestety zdarzyło się, że jeden z 

sołtysów odmówił poinformowania o tym mieszkańców swojej wsi, mimo że chodziło tylko o 

2 osoby. Mówiąc o tym Pani Wójt zwróciła uwagę, że funkcja sołtysa polega również na tym, 

żeby być w stałym kontakcie z mieszkańcami i Urzędem Gminy. Podziękowała wszystkim 

sołtysom, którzy brali udział w tej akcji, między innym Panu Sołtysowi z Bolest. Pracownicy 

byli pełni podziwu dla Pana Sołtysa i Jego rodziny, która uczestniczyła od samego początku 

w tych działaniach. Podziękowała też pozostałym sołtysom oraz mieszkańcom pomagającym 

w ładowaniu odpadów. Pani Wójt wyraziła nadzieję, że kolejna akcja będzie przebiegała 

sprawniej. Pani Wójt podziękowała Pani Sołtys z Zawad za bardzo miły list z 

podziękowaniami, dodała, że cieszy się z zakończenia inwestycji na terenie sołectwa Zawady. 

Poinformowała, że  podziękowania Pani Sołtys zostały przekazane pracownikom Urzędu 

Gminy. 

Do przedstawionego sprawozdania pytań nie zgłoszono 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelacji i wniosków nie zgłoszono na piśmie  

 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 

W związku z brakiem interpelacji nie było odpowiedzi na nie. 

 



18. Wolne wnioski i informacje. 

Radny JERZY ONACIK 

- Powiedział, że nie rozumie decyzji Przewodniczącego o zwołaniu sesji na dzień, w którym 

prawie wszyscy mieszkańcy świętują, zaznaczając, że jest to jego prywatne spostrzeżenie. 

Powiedział, że z tego względu nie sposób spokojnie zrealizować kilkunastopunktowy  

porządek sesji. Wyraził też swoje niezadowolenie ze sposobu traktowania radnego w 

Urzędzie Gminy. Powiedział, że po rozmowie z radcą prawnym napisał skargę, chociaż 

wiedział, że radnemu przysługują inne prawa do uzyskiwania informacji. Radny powiedział, 

że został wprowadzony w błąd. Odczytał treść skargi, jaką złożył na niewłaściwe 

postępowanie pracownicy Referatu Finansowego. Treść skargi znajduje się na nagraniu sesji 

na stronie internetowej Urzędu Gminy. Radny odczytał też odpowiedź Pani Wójt, w której 

poinformowała o wszczęciu postępowania wyjaśniającego w tej sprawie oraz o sposobie 

załatwienia radny zostanie poinformowany odrębnym pismem. Radny dodał, że nowelizacja 

ustawy o samorządzie gminnym dała radnemu prawo do uzyskiwania informacji i materiałów, 

a także wstępu do pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały. Radny 

odczytał treść przepisu w tej sprawie. Radny powiedział, że Pan mecenas nie poinformował 

go o tych uprawnieniach, tylko kazał napisać skargę. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że sesje zwołuje Pan Przewodniczący, nie 

mniej jednak to Urząd przygotowuje dokumenty, jest też w urzędzie odpowiednia do tego  

komórka do obsługi Rady Gminy, ale jeżeli będziemy tak podchodzić do tego, to można 

świętować co drugi dzień, bowiem gmina jest „mieszana”, a w dni świąteczne, które 

ustawowo nie są wyznaczone dniami wolnymi od pracy, pracownicy urzędu gminy pracują 

normlanie. Radny złożył skargę  na pracownika Urzędu, którą Wójt w ramach 

obowiązujących przepisów musi rozpatrzyć i przeprowadzić w tym celu odpowiednie 

postępowanie w  tej kwestii. Powiedziała, że nie była przy tej rozmowie, więc nie może 

zdecydowanie przyznać racji, ani radnemu ani pracownicy, niemniej jednak docierają do 

Wójta Gminy od pracowników informacje, w jaki sposób radny traktuje pracowników. Pani 

Wójt podkreśliła, że przykro słuchać, jak pracownik opowiada o zachowaniu radnego. Pani 

Wójt powiedziała, że rozumie, jakie są uprawnienia radnego, ale konstytucja daje równe 

prawa wszystkim mieszkańcom Rzeczypospolitej. Nie może być tak, że ktoś jest lepszy, a 

ktoś gorszy. W ciągu swojej pracy w Urzędzie Gminy nigdy nie spotkała się ze skargami 

pracowników na sołtysów ani ze  strony sołtysów, że pracownicy źle ich traktują. Zawsze 

pracownicy pomagają sołtysom, Pani Wójt powiedziała, że cieszy się, że pracownicy Urzędu 

Gminy mają empatię do wszystkich. Jeśli skarga została złożona,  to postępowanie 

wyjaśniające  musi trwać jakiś czas. Pani Wójt przypomniała o tajemnicy służbowej, 

podkreśliła, że nie może więc być sytuacji, w której radny wchodzi do pokoju, wynosi 

dokumenty i robi z nimi co chce. Dokumenty mogą być radnemu udostępnione, ale w 

obecności pracowników. Zaapelowała o to, by spokojnie poczekać na rozstrzygnięcie w 

sprawie skargi. Pracownica jest na etapie opisywania całej tej sytuacji. Powiedziała, że jest to 

bardzo solidny pracownik, co mogą potwierdzić sołtysi. Trwa proces rozpatrywania skargi, 

więc zaapelowała o cierpliwość, poinformowała, że rozstrzygnięcie nastąpi w ustawowym 

terminie, a odpowiedź radnemu w tej kwestii na pewno zostanie przekazana. Pani Wójt 

powiedziała, że wg Jej wiedzy radny przyszedł po wykaz mieszkańców w związku z 

płatnościami za odbiór odpadów. Pracownica zrelacjonowała przebieg tej wizyty. Na 

fakturze, którą podpisał radny, podpisało się wielu sołtysów. Powiedziała, że fundusz sołecki 

to nie jest prywatna inicjatywa, są to pieniądze z budżetu i za ich wydanie odpowiada Wójt 

oraz Skarbnik. Tak jest przy każdym wydatku na rzecz sołectwa. Obowiązują takie same 

procedury, jak przy kredytach, zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych. Sołtys 

samodzielnie nie może zakupić materiałów i wynająć sobie firmy do realizacji zadania. 



Wszystko musi być zgodnie z prawem po to, by Regionalna Izba Obrachunkowa analizując 

dokumenty mogła stwierdzić, że prawo nie zostało naruszone. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI odniósł się do pytań radnego 

Jerzego Onacika skierowanych do Przewodniczącego Rady Gminy na poprzedniej sesji. 

Pierwsze pytanie dotyczyło rozpatrywanych skarg – czy kiedykolwiek były zasadne ? Radny 

nie określił, o jaki okres pracy rady chodzi, Przewodniczący odniósł się więc do ostatniej 

kadencji od listopada 2018 r. Poinformował, że od tego czasu wpłynęły 2 skargi (oprócz 

rozpatrywanych 3 września tego roku). Skargi uznano za bezzasadne. Odpowiadając na 

drugie pytanie dot. tajnego „zebranka”, jak to radny określił, powiedział, że nie są zakazane 

nieformalne spotkania radnych. Dodał, że niektórzy radni tuż po zamknięciu sesji w 

pośpiechu opuszczają salę, wtedy najczęściej są poruszane różne problemy zarówno przez 

radnych jak i sołtysów. Spotkanie, o którym mówił radny Onacik odbyło się spontanicznie 

pod wpływem burzliwej dyskusji zainicjowanej przez jednego z radnych. Odbyło się ono przy 

otwartych drzwiach, w każdej chwili można było wejść lub wyjść. Zwracając się do radnego, 

powiedział, że Pan też  przyszedł po jakimś czasie. Zwrócił uwagę, że w spotkaniu 

uczestniczył również  członek nowo powstałego klubu radnych. Przewodniczący podkreślił, 

że nikt nie zabrania organizowania spotkań. Odnosząc się do wypowiedzi radnego o terminie 

sesji, powiedział, że z wypowiedzi radnego wynika konieczność uzgadniania terminu sesji z 

radnym Jerzym Onacikiem. 

 

19. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji, o godz. 9.28 Przewodniczący Rady Gminy 

STANISŁAW OLSZEWSKI zamknął XXI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  
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